
 

 
 

Transportministeren 
 

Frederiksholms Kanal 27 F 

1220 København K 

 

Telefon 41 71 27 00 

 

 

 

  

Transportudvalget 

Folketinget 

12. april 2021 

Transportudvalget har i brev af 16. marts 2021 stillet mig følgende 

spørgsmål (TRU alm. del), som jeg hermed skal besvare. Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra Rasmus Vestergaard Madsen (EL). 

Spørgsmål nr. 327: 

Vil ministeren oplyse, om det er muligt for en vognmand at komme 

først i køen til en taxa-licens, såfremt vognmanden kører med nul-

emissionsbiler? 

Svar: 

Ansøgninger om tilladelse til erhvervsmæssig persontransport ind-

sendes og behandles i Færdselsstyrelsen, som er administrerende og 

tilsynsførende myndighed på taxiområdet. Ansøgningerne behand-

les i den rækkefølge, de indkommer til Færdselsstyrelsen.  

Der er ikke længere begrænsninger på antallet af tilladelser til er-

hvervsmæssig persontransport, der kan udstedes, og det er således 

muligt at få udstedt en tilladelse, såfremt man opfylder kravene i 

taxilovens § 3.  

Med venlig hilsen 

Benny Engelbrecht 
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